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Egyszerű többség 

 

 

 

Tisztelt Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság! 

 

 

 

Mellékelten beterjesztem az Alisca Nyilai Íjász Egyesület szakmai beszámolóját, valamint a 

jövőre vonatkozó terveinek bemutatását. Az ülésen az egyesület képviselője, Piros László 
elnök meghívottként jelen lesz, ahol lehetőség nyílik további kérdések megvitatására. 
 

 

Kérem a Tisztelt Bizottságot szakmai beszámoló megtárgyalására és határozathozatalra. 

 

 

 

Szekszárd, 2023. október 4. 

 

 

Murvai Árpád   
                   Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság elnöke 
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Határozati javaslat 

 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata  
Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottságának 

……..…./2023. (X.10.) határozata 

az Alisca Nyilai Íjász Egyesület működéséről és terveinek bemutatásáról 
 

Szekszárd Megyei Jogú Város Önkormányzata Közgyűlésének Oktatás, Sport és Ifjúsági 
Bizottsága a Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 29/2019. (XII. 23.) önkormányzati 
rendelet 1. számú melléklet Oktatás, Sport és Ifjúsági Bizottság alcím 1. pont 6. alpontjában 
meghatározott átruházott hatáskörben eljárva 

 

1. jóváhagyja az Alisca Nyilai Íjász Egyesület szakmai beszámolóját; 

 

Határidő: 2023. október 10. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

2. megköszöni az egyesület eddig végzett munkáját és a jövőre vonatkozó tervek 
megvalósításához sok sikert kíván; 
 

Határidő: 2023. október 10. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 

 

3. felhívja a figyelmét az egyesületnek, hogy a jövőre vonatkozóan is keressen pályázati 
lehetőségeket működésükhöz, illetve rendezvényeik szervezéséhez. 
 

Határidő: 2023. október 10. 

Felelős:  Murvai Árpád elnök 
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1. számú melléklet 
 

 

 

Szakmai beszámoló 2023. augusztus 31. 

 

Alisca Nyilai Íjász Egyesület  

Szekszárd 

 
 

Egyesületünk 1999. évi megalakulása óta azon dolgozunk, hogy minél szélesebb körben 
népszerűsítsük az íjászatot, és nagyon sok fiatal számára megtanítsunk őseink harci 
eszközének eredményes használatát.  
 

Fontos számunkra a felnövekvő generáció, felkészítése a különböző típusú és súlyú 
íjászversenyekre mind a hazai, mind pedig a nemzetközi mezőnyben. 
Mivel úgy ítéljük meg, hogy kiemelkedő színvonalú szakmai munka képezi a legbiztosabb 

alapokat fiataljaink számára, így igen nagy hangsúlyt fektettünk arra, hogy képzett 
szakemberek foglalkozzanak velük. 
 

Rendkívül fontosnak tartjuk, hogy versenyzőink bele lássanak a versenyszervezés nehéz és 
fáradságos munkájába is. Ezért egyesületünk rendszeresen részt vállal a hazai és nemzetközi 
versenyek lebonyolításában is. Az utóbbi öt évben több országos bajnokság, grand prix 
verseny és nem utolsó sorban 2021. évben Szekszárd városával, valamint a TTIE-vel közösen 
lebonyolított 3D EB-VB szervezésében is kivettük részünket. 
Folyamatosan kapcsolatot építünk és ápolunk a határtúli magyar íjászegyesületekkel. Évek óta 
járunk Horvátországba és Szerbiába különböző típusú és szintű íjászversenyekre. Ennek is 
köszönhető, hogy hazai rendezésű versenyeinken akár 15-20 fővel is megtisztelnek bennünket 
a külhoni íjászok. 
A számos hazai verseny, régiós bajnoki cím, országos bajnoki dobogós helyezés, valamint 

minősítés mellett több világbajnoki címet is magukénak tudhatnak versenyzőink az elmúlt 
több mint húsz év alatt.  
2022. évben a tervezett 3 versenyünk közül csak kettőt tudtunk megtartani a rendkívül 
kedvezőtlen időjárás miatt.  2022. évben versenyzőink elsősorban régióban szervezett 
versenyeken vettek részt nagyobb létszámban és itt ért kiemelkedő eredményt Morvai Gréta 
mini korosztályban, míg Bérces Noémi junior korosztályban. Mindketten régiós bajnokok 
lettek. 

Országos Történelmi versenyről pedig Wehovszky Kíra Tícia tért haza ezüstéremmel a tavalyi 
évben. 
 

2023. év tavaszán ismét egy 3D GP rendezését vállalta egyesületünk a Magyar Íjász Szövetség 
felkérésére. 
Az idei évre szövetségi engedélyünk van októberben egy szabadtéri továbbá decemberben 

egy teremverseny megszervezésére. Bízunk benne, hogy semmilyen külső tényező nem 
akadályozza meg ezek lebonyolítását. 
Örömmel vettük, hogy a tavalyi és az idei évben ismét számos felkérést kaptunk bemutatók és 
„íjásztatás” tartására vállalatok, önkormányzatok és civil szervezetek részéről. 
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Az elmúlt időszakban nagy hangsúlyt fektettünk célparkunk biztonságos elhelyezésére, így 
országos pályázati forrásból meg tudtuk valósítani az évek óta tervezett polcrendszer 
kialakítását. 
 

Céljaink a 2023/2024-es versenyszezonban 

Az elmúlt 2-3 évben taglétszámunk lecsökkent, aminek több ok is meghúzódott a hátterében. 
A vízválasztó a covid világjárvány volt, hiszen ez az időszak megnehezítette vagy teljes 
mértékben megakadályozta az edzések, rendezvények megtartását. 
Közben az utánpótlás korú versenyzőink egy része kikerült a helyi tanintézményekből és az 

ország más pontjain folytatták közép-vagy felsőfokú tanulmányikat, így az aktív egyesületi 
éllettől elköszöntek. 
Szintén tapasztalható volt a fiatal felnőttek életében egy prioritási átrendezős, párkapcsolatok 
kialakulása, család előtérbe helyezése, ami szintén gátja lett a szervezet sportélteben való 
részvételnek. 

2022. szeptemberében már tartottunk tagtoborzót és ez 2023. szeptemberre ismét 
meghirdetésre került. Az elkövetkező bő egy év elsősorban az ő alapozásukkal és a kisebb 
versenyeken való felkészítésükkel fog telni, hogy a 2024/2025-ös versenyszezonban már ki 
tudjanak lépni az országos- és nemzetközi színtérre. 
Sajnos megfigyelhető, hogy hiába van nagyon sok lelkes érdeklődő, de egyre kevesebben 

tudják vállalni ezzel a gyönyörű sporttal együtt járó anyagi terheket. Komoly eredményeket 
csak nagyon jó minőségű, egyénre szabott eszközökkel lehet, aminek beszerzése és 
karbantartása még az egyesületünk tagjai által használt „nomád” íjak esetében is 
hatszámjegyűvé vállnak.  
Az is egyértelműen látszik, hogy a versenyeken való részvétel is gondot jelent, hiszen ezekre 
utazni kell, nevezési díjat kell fizetni, sőt a több napos országos és nemzetközi versenyeken 

ehhez még hozzá jön a szállás költsége is.  
Tapasztalatunk, ha az egyesületünk szponzorok által biztosított busszal meg tudja oldani a 
versenyzők szállítást sokkal nagyobb a részvételi arány akár több száz km-re (pl. Eger)  

meghirdetett versenyen is. 

Fontosnak tartjuk, hogy rendszeres csapatépítő programmal jól összekovácsolható a régi és új 
tagok tábora és egymást megismerve, könnyebben engedik el a szülők idősebb versenyzőkkel 
a gyerekeiket és így a versenyzéssel járó anyagi teher is jobban osztható.  
Továbbra is részt kívánunk venni Szekszárd város, illetve a megye településeinek 
rendezvényein, hogy minél szélesebb körben ismertessük meg ezt a csodás sportot, amiről 
mindenki azt gondolja, hogy rendkívül egyszerű és elcsodálkozik, amikor ezt kipróbálva 
szembesül vele, hogy igen komoly fizikai és szellemi megterhelést jelent. 
 

 

Szekszárd, 2023. augusztus 31. 

 

 

 

Piros László 

     elnök 

 


